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Beconoverleg 13 december 2024 verslag definitief 1.0 
- Gezamenlijk vastgesteld in het Beconoverleg  van 7 maart 2025. 

 
 
Locatie De Knoop te Utrecht, V-06-03 en V-07-01 
Tijd: 12.00 uur – 15.40 uur 
Deelnemers: vertegenwoordigers van NBA, NOAB, NOB, RB, SRA en Belastingdienst.  
 
 
1. Opening 
Korte kick off door de directeur Belastingdienst MKB, voorzitter. Zie voorts agendapunt 3.   
 
2. ViDA DRR 
In de werkgroep Digicom van 30 augustus 2024 is het wetsvoorstel voor transformatie van het Europese 
btw-stelsel geïntroduceerd: ViDA (VAT in the Digital Age). De introductie bevatte de drie onderdelen: 
uniformering btw-registratie in de EU en aanpassing e-commerce regels, platform economy en de 
modernisering btw-rapportageverplichtingen en e-facturatie. Daarnaast was er een grove tijdlijn. Op 5 
november jl. is in de Ecofin het ViDA-voorstel aangenomen. Vandaag een vervolg op de introductie door 
vertegenwoordigers van Belastingdienst (UHB en ID&S).Aanleiding voor deze verdieping: de betreffende 
Europese wetgeving komt eraan. De regeling ziet verplichting op intracommunautair en de mogelijkheid 
voor lidstaten om het concept ook voor binnenlandse BTW in te voeren. Doel, zie ook de eerdere 
introductie, is het verbeteren van e-commerce in EU: versimpeling, lastenverlichting en fraudebestrijding. 
 
Zie voorts de gebruikte PowerPoint (bijgevoegd). De belangrijkste punten:  

 Nederland loopt bepaald niet voorop; er is nog geen Nederlandse wetgeving. Zie voorts de op de 
1e slide genoemde data. 

 E-factuur standaard wordt voorgeschreven, de manier van uitwisseling (transport) binnen Europa 
tussen bedrijven is niet voorgeschreven. 

 Er komt een nieuw centraal VIES-systeem; de huidige opgaaf ICP vervalt.  
 
De volgende stap is het ontwikkelen van een manier hoe de gegevens worden uitgewisseld tussen FD, BD 
en ondernemer. Zaken zijn grotendeels vormvrij, dus dat biedt manoeuvreerruimte. SWO’s betrokken. 
Vanuit de Belastingdienst zal na afstemming met de markt bepaald hoe aanlevering vanuit ondernemers 
en fiscaal dienstverleners richting de Belastingdienst wordt vormgegeven. Een veel gebruikte standaard 
binnen Europa is hierbij Peppol. Belangrijk vraagstuk is of Nederland ook DRR voor binnenlandse B2B 
gaat voorschrijven. Een aantal lidstaten hebben dit in de afgelopen jaren al ingevoerd. Een aantal andere 
lidstaten (Frankrijk, België, Duitslang) hebben aangekondigd dit voor 2030 ook in te voeren. 
 
Korte discussie en vragen uit het overleg. De nieuwe systematiek is als uitgangspunt geen probleem voor 
de koepels. Voor hen is echter de uitwerking cruciaal: details en daadwerkelijke uitvoering. Genoemde 
voorbeelden: wat gebeurt er met van btw vrijgestelde posten, wat met 0% tarief, wat is de (toekomstige) 
relatie met UBD? Voorts: welke termijnen gelden straks voor (tijdig) factureren. De partners vragen zich 
tevens af of de Belastingdienst voldoende zicht heeft op de (gevolgen voor) handhaving en de relatie met 
Douane. De partners Beconoverleg willen graag op enig moment meedoen. Als reactie wordt verwezen 
naar de slide ‘termijnen’. Deze vermeldt de data van de ontwikkeling en wanneer stakeholders, zoals de 
deelnemers Beconoverleg, worden meegenomen. De inleiders komen hier op een later moment tevens op 
terug.  
 
3. Broodjeslunch 
Als onderdeel van het overleg en benut om ook informeel bij te praten.  
 
4. Agenda en verdere inleiding 
Door de directeur Belastingdienst MKB, voorzitter. Zie tevens agendapunt 1. De voorzitter refereert aan het 
contact dat ook tussentijds plaatsvindt. Dat is prettig. Voorbeelden zijn de gedeelde berichtgeving over het 
online bezwaar, over het inzage- en intrekkingenportaal (machtigen), de bijeenkomsten met afzonderlijke 
koepels zoals HT-kringen bij SRA en de verbindingssessies met NOB en RB (later in dit overleg aan de 
orde. Belangrijk is ook dat we op een vraag van NBA het schuldenoverzicht (invordering) konden 
verduidelijken. Inmiddels zijn ook de acht Intermediairdagen op locatie afgesloten.  
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De NBA wisselt per 1-1-2025 van vertegenwoordiging. De voorzitter heet de nieuwe vertegenwoordiger, 
die eerder vele jaren deelnam aan dit overleg en dus feitelijk herintreedt, welkom.   
De beroepsorganisatie neemt vandaag deel met drie personen. Zie voorts ad. 10.  
We staan vandaag langer stil bij rechtsherstel box 3 en het verhoogde eigenwoningforfait (de zogenaamde 
Villatax).   
In tegenstelling tot het eerdere voornemen behandelen we de terugkoppeling OB-pakketoplossing vandaag 
niet. Het oorspronkelijke tijdspad dat begin januari 2024 in het reguliere Beconoverleg is gedeeld, is 
aangepast. Om de zorgvuldigheid van het traject te waarborgen, is meer tijd ingeruimd voor de dialoogfase 
en het afronden van de gunningsfase. De implementatie staat nu gepland om te starten in het eerste 
kwartaal van 2025. In die fase is er meer informatie ook voor het Beconoverleg beschikbaar en ligt 
agenderen meer voor de hand.  
Ook box 3, gedeelte toekomstig stelsel, is vandaag niet geagendeerd. Op 2 december 2024 is het advies 
van de Raad van State gepubliceerd over het wetvoorstel Wet werkelijk rendement box 3. De Raad 
adviseert om de vormgeving van het box 3-stelsel opnieuw te herzien. Op basis van het advies zal het 
ministerie van Financiën in samenspraak met de Belastingdienst onderzoeken wat de volgende stap wordt 
met betrekking tot het wetsvoorstel. Om deze reden is het op dit moment niet zinvol om dit onderwerp 
tijdens het Beconoverleg van 13 december te bespreken. Voor de Belastingdienst moet  eerst meer 
duidelijkheid zijn over de volgende stap en wie (welke partners) daarbij wanneer betrokken worden. 
 
Voor de overzichtelijkheid worden de twee onder 5. vermelde onderwerpen in het conceptverslag gesplitst: 
5a en 5b. De vraag van NOAB  over mogelijke procesafspraken van een eventuele grote 
bezwaarschriftenstroom Vpb/IH (verlaging belastingrente) is separaat geagendeerd bij rubriek 8.  
 
De agenda wordt conform voorstel gezamenlijk vastgesteld.  

5a. Inkomstenbelasting: Verhoogde eigenwoningforfait (‘villatax’)  
We agenderen het onderwerp het verhoogde eigenwoningforfait, de ‘villatax’, vooral om de huidige status 
te delen, een aantal actuele zaken te verduidelijken en te kijken of er praktische afspraken te maken zijn 
voor fiscaal dienstverleners Inleiding door de landelijk vaktechnisch coördinator IH.  
MinFin zit op lijn van geen massaal bezwaar, omdat een inschatting van de omvang en vanwege de 
bestaande beschikbare reguliere rechtsmiddelen een bijzonder / massaal bezwaarproces niet nodig is. De 
externe partners bestrijden de inschatting van de omvang (denken dat de omvang te laag wordt ingeschat) 
en wijzen er op dat kerstarrest box 3 leert dat het verstandig is om toekomstige rechten veilig te stellen. De 
partners tonen begrip voor de keuze van de Belastingdienst om de bezwaren individueel af te doen maar 
vermoeden wel dat de HR ook in deze casus op enig moment met een nader oordeel komt. 
Aansprakelijkheid en zorgplicht zijn voor intermediairs relevante topics. Voorts wijzen ze op de 
maatschappelijke impact en het voorspelbare extra werk voor de rechtspraak.  
De partners overwegen een gezamenlijke brandbrief aan de Stas te sturen over de vraag hoe massaal 
bezwaar in de toekomst op een eenvoudiger manier kan worden ingezet. Dat betekent een win-winsituatie 
voor zowel de adviseur als de Belastingdienst.  
Belastingdienst neemt de besproken argumenten langs zijn weg mee terug naar MinFin.  
 
5b. Inkomstenbelasting: Rechtsherstel box 3  
De ontwikkelingen rond het rechtsherstel box 3 houden burgers, ondernemers, hun fiscaal dienstverleners 
en de Belastingdienst bezig. De volledige keten is betrokken. In hun samenwerking kunnen de koepel- en 
beroepsorganisaties (fiscaal dienstverleners) en Belastingdienst veel bijdragen aan een soepele 
implementatie en correcte uitvoering.  
 
Inleiding en actuele status door de procesregisseur IH aan de hand van bijgevoegde PowerPoint, 
Behandeld worden de verschillende handelingsperspectieven, de verwerking van aangehouden aangiften, 
verwachte (behandel)termijnen en ondersteunende communicatie/strategie. In de voorziene termijnen zijn 
de eerder door deze partners geuite wensen (voor fiscaal dienstverleners) verwerkt. De tijdlijn wordt steeds 
nauwkeuriger en dient nog wel officieel vastgesteld te worden.  

De belangrijkste items uit de aansluitende dialoog: 
 
Een door NOAB ingediende vraag inzake de samenwerking en afstemming met softwareontwikkelaars 
wordt hier behandeld. De Belastingdienst geeft aan de het onderliggende werkprogramma onderdeel is van 
de functionele vereisten voor de aangifte-softwareprogramma’s. Hierdoor zijn distributie, ondersteunende 
communicatie en update geborgd.  
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De externe partners vragen zo snel mogelijk inzage in het onderliggende protocol/ de onderliggende 
functionele vereisten van de OWR en het werkprogramma, zodat fiscaal dienstverleners vanaf het begin 
van het nieuwe jaar hun werkproces en communicatie met cliënten goed kunnen inrichten. Ze wijzen op het 
gemeenschappelijke belang (verwoord door NOAB). Tijdig anticiperen op de exacte uitvraag voorkomt dat 
intermediairs verderop in 2025 kun klanten opnieuw moeten benaderen voor gegevens die idealiter begin 
2025 in de standaardroutine tussen FD en klant kunnen meelopen. Tijdig opzetten van deze informatie-
uitwisseling borgt een betere respons en daarmee kwalitatief hoogwaardiger aangeleverde OWR en 
aangiftes richting Belastingdienst.  
 
De externe partners geven aan dat ze aanvankelijk betrokken waren bij het ontwikkelen van de OWR, 
maar vervolgens niet meegenomen lijken te worden in concepten of anderszins uitwerkingen. De partners 
benoemen het risico dat er, ook vanwege het passeren van de tijd, straks een voldongen product ligt.  
 
Beide hiervoor vermelde vragen zijn eerder gesteld door de bedoelde partners; de inbreng in dit overleg is 
een reminder. De inleider geeft een toelichting op het proces tot nu en in de komende weken. De 
Belastingdienst neemt beide elementen opnieuw mee.  
 
Alle deelnemers doen, daartoe uitgenodigd door de inleider, allen mee aan een WebEx-bijeenkomst van 21 
januari 2025 (16:00-18:00). Hieraan doen naar verwachting ook de andere externe partners uit het box 3 
koepeloverleg mee. De uitnodiging volgt separaat.  
 
Naast de hiervoor weergegeven presentatie en dialoog over de inrichting van het proces, voegt het RB een 
element toe van fiscale inhoud. Het RB attendeert op mogelijke ruimte of onduidelijkheid inzake het 
meenemen van huuropbrengsten en het voordeel eigen gebruik bij de berekening van het werkelijk 
rendement box 3. Deze ruimte of onduidelijkheid zou ook in de voorgenomen regelgeving een nieuwe of 
aanhoudende stroom bezwaarschriften box 3 kunnen betekenen. Het RB zet dat nog nader op papier, 
zodat het signaal kan worden meegenomen in de verdere uitwerking en ontwikkeling, bijvoorbeeld in het 
koepeloverleg box 3 met MinFin. De SRA vraagt hoe de Opgaaf Werkelijk Rendement (box 3) in 
combinatie met het daarbij te hanteren werkprogramma (met Belastingdienst afgestemd) door de leden van 
de koepels, zich verhoudt tot de werking van HT (en aanslagoplegging). De voorzitter van de kennisgroep 
FD’s geeft aan dat dat inderdaad een aandachtspunt is en neemt dat voor verdere verkenning mee terug.   
 
6. Meerjarenplan fiscaal dienstverleners (MFD) 
De Belastingdienst informeert het overleg over de ontwikkelingen binnen het programma Meerjarenplan FD 
sinds het vorige Beconoverleg. Voor fiscaal dienstverleners zijn deze ontwikkelingen te volgen op Forum 
FD. Statusupdate door de programmamanager. Ten aanzien van recente ontwikkelingen is het volgende te 
melden. 
 

- Thema bereikbaarheid 
De faciliteit S2S bezwaar maken voor intermediairs doorloopt in deze periode de laatste keten- en 
acceptatietests. In lijn met eerdere berichtgeving komt deze faciliteit zeer waarschijnlijk begin februari 2025 
beschikbaar. Deze faciliteit biedt de mogelijkheid om via de aangiftesoftware van het FD-kantoor bezwaar 
in te dienen voor de middelen IH, Vpb en OB. Na indiening ontvangt de FD een digitale 
ontvangstbevestiging dat het bezwaar in goede orde is ontvangen. Zo worden op dit terrein veelvuldig 
ontvangen statusvragen teruggedrongen.  
Berichtgeving vanuit de Belastingdienst is eerder al gedeeld met de vertegenwoordigers. Nog dit jaar wordt 
gestart op FFD met publiceren van vragen en antwoorden (Q&A) die in 2025 verder wordt uitgebreid. 

Ook wordt binnen dit thema werk gemaakt van een door de koepels gevraagde redelijke reactietermijn op 
vragenbrieven van de Belastingdienst. De Belastingdienst zet in op een werkwijze met vroegtijdig 
persoonlijk contact. In dat veelal telefonische contact moet ruimte ontstaan voor de volgende acties: 

- Snel oplosbare problemen of te beantwoorden vragen worden direct telefonisch besproken en 
opgelost/beantwoord. 

- Voor de overige vragen wordt in onderling overleg afspraken gemaakt over: 
a. de wijze van beantwoording van de vragen (per brief, e-mail of filetransfer) 
b. de tijd die nodig is om tot beantwoording te komen. 

Deze werkwijze wordt al op enkele kantoren uitgevoerd en zal in de komende periode verder uitgerold 
worden op de overige MKB-kantoren. Om de werkwijze te optimaliseren zal ook periodiek feedback worden 
opgehaald bij onder meer fiscaal dienstverleners. 
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- Thema Kennis: 
Binnen de activiteit C ‘delen van geanonimiseerde casuïstiek uit eerder aan de inspecteur is voorgelegd’ is 
eerder in samenwerking met de koepels een prototype ontwikkeld om deze informatie te delen. Bij het 
testen van dit prototype bij een meer omvangrijk fiscaal onderwerp als ‘eigen woning’ is duidelijk geworden 
dat het selecteren en beschikbaar maken van de benodigde informatie zeer arbeidsintensief is. Daarom is 
inmiddels een onderzoek gestart om na te gaan in hoeverre Artificial Intelligence (AI) hierin verlichting kan 
brengen. De eerste resultaten worden in Q1 van 2025 verwacht. 

Verder is deze maand een artikel op FFD verschenen die meer inzicht geeft over de samenwerking van de 
vaktechniek MKB en de redactie FFD bij de beantwoording van vragen op het FFD. Verzoek aan de 
koepels om dit artikel onder de aandacht van hun leden te brengen zodat duidelijk wordt dat de 
antwoorden van de Belastingdienst worden opgesteld door de vaktechnische lijn van de Belastingdienst. 

- Thema Professionele ethiek: 
Het onderzoek Professionele ethiek wordt in deze periode uitgevoerd door onderzoeksbureau Andersson 
Elffers Felix (AEF). Onderzoek wordt gedaan naar het bestaan en werking van waarden, normen en 
gedragsregels bij de doelgroep FD en Belastingdienst. Aan dit onderzoek wordt meegewerkt door 
medewerkers Belastingdienst, accountants, fiscalisten en FD’s niet aangesloten bij een 
beroepsorganisatie. Het eindrapport wordt zeer waarschijnlijk in januari 2025 opgeleverd aan het 
programmateam.  
 
Daarnaast wordt binnen dit thema werk gemaakt van meer communicatie over handhaving, toezicht en 
aanpak non-compliance. Het plan van aanpak is goed ontvangen door alle interne en externe stakeholders. 
In deze periode wordt bestuurlijke instemming gevraagd om dit plan binnen een pilot uit te werken. 
 
Ook in 2025 worden FD’s periodiek bijgepraat over de ontwikkelingen en worden ideeën en knelpunten 
opgehaald. De eerste (online) sessie met FD's vindt plaats op 26 maart 2024. Suggesties of vragen kunnen 
gedeeld worden via Meerjarenplan.FD@belastingdienst.nl  

 
7. Horizontaal toezicht en daaraan gerelateerde zaken   
Een frequent terugkerend item. De actualiteit door de voorzitter van Kenniscentrum FD’s. 
 

1. Vanuit het HT-overleg van 28 november 2024 
 

 De mogelijkheid om de overdrachtsbelasting (OVB) onderdeel van HT te maken. 
De SRA heeft de wens uitgesproken om de OVB onder het HT FD te brengen. Het HT-overleg 
heeft die wens in de volle breedte ondersteund. Het kenniscentrum FD van de Belastingdienst 
heeft een gesprek gearrangeerd met een afvaardiging van de SRA en de landelijk vakgroep-
coördinator OVB. Om de wens te realiseren is het onder andere nodig dat de ‘koepels’ die 
deelnemen aan HT FD een kwaliteitsstandaard ontwerpen, dat duidelijk is op welke wijze de 
Belastingdienst periodiek kan checken of die standaard leidt tot het gewenste resultaat en dat 
identificeerbaar is welke OVB aangiften zijn aangemeld voor HT FD. 
Er wordt een werkgroep ingesteld. De deelnemers aan het HT FD kunnen tot 15 januari 2025 
aangeven wie deel wil nemen aan die werkgroep.  

 Pilot BOR. 
Zowel vanuit Erf- en Schenkbelasting als vanuit Belastingdienst MKB zijn initiatieven ondernomen 
om verdere verbeteringen te realiseren ten aanzien van de BOR.  Het HT-overleg wordt periodiek 
geïnformeerd over de voortgang van de pilot van MKB. 

 Aanvraag FE VpB. 
Vanuit het programma VanZelfGoed! (onderdeel van compliance by design) is gevraagd of het 
serviceniveau aanvraag fiscale eenheid VpB voor deelnemers aan HT FD breder kan worden 
toegepast. Van dit serviceniveau wordt volop en tot tevredenheid gebruik gemaakt voor klanten die 
voor de VpB zijn aangemeld voor HT. 
De faciliteit kan breder opengesteld en daar moeten (net als binnen HT FD) voorwaarden aan 
worden gesteld om de kwaliteit van het proces te borgen. 

 Actieve transparantie en standpunten van de kennisgroepen. 
Er is aangegeven dat wanneer een FD voor een aangifte die is aangemeld voor HT wil afwijken 
van een gepubliceerd standpunt van de kennisgroepen, er vooroverleg moet worden gepleegd. Als 
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er geen overeenstemming wordt bereikt is er sprake van agree to disagree (onderdeel 6.2 van de 
Leidraad HT FD). Binnen HT FD kan niet worden volstaan met het innemen van een ‘pleitbaar 
standpunt’.  
De Belastingdienst gaat verkennen of er verdere procesverbeteringen mogelijk zijn ten aanzien 
van het vooroverleg en het consulteren van de kennisgroepen.   

 Kwaliteitsstelsels.  
Iedere ‘koepel’ die deelneemt  aan HT FD moet beschikken over een kwaliteit-stelsel  (ten aanzien 
van HT). De wens van een aantal koepels is om meer duidelijkheid te krijgen over bijvoorbeeld de 
wijze waarop de koepels toezicht houden op hun leden.  
De Belastingdienst stelt zich op het standpunt dat het inrichten van een kwaliteit-stelsel de 
verantwoordelijkheid is van de ‘koepels’ aan de hand van de ijkpunten uit de Leidraad HT FD. 
Verdere standaardisering is vanuit het gezichtspunt van de Belastingdienst wenselijk noch 
noodzakelijk. 
Als de ‘koepels’ onderling hun kwaliteitssystemen willen vergelijken en wellicht willen komen tot 
good practices, zal het kenniscentrum FD een bijeenkomst faciliteren. 
 

2. Bijeenkomsten ‘Versterken van de verbinding’  

Het RB en de NOB houden tweejaarlijks een enquête over de samenwerking tussen de leden en de 
Belastingdienst. Dit heeft geleid tot een groot aantal verbeteringen onder meer vanuit het Meerjarenplan 
FD. De beroepsorganisaties hebben eind 2023 daarover hun waardering uitgesproken. 
Eén van de uitkomsten uit de tweejaarlijkse enquête van het RB en NOB (samen 12.000 leden) verdiende 
nog  aandacht, namelijk de door de leden ervaren verharding tussen FD’s en de RB/NOB.  

De Belastingdienst heeft in de afgelopen drie maanden in samenwerking met het RB en de NOB tien 
bijeenkomsten georganiseerd voor leden van NOB/RB met als doel versterken van de verbinding. Het 
programma bestond uit een presentatie van de Belastingdienst over de vaktechnische infrastructuur en een 
presentatie van RB/NOB waarin zij uitlegden hoe zij de kwaliteit van hun leden borgen. Vervolgens waren 
er dialoogsessies in kleine groepjes aan de hand van praktijksituaties.  
Er hebben ongeveer 400 leden van het RB en de NOB deelgenomen aan deze bijeenkomsten. Uit de 
enquête (die door de overgrote meerderheid van de deelnemers is ingevuld) komt een waardering van 4,25 
naar voren op een schaal van 5. De bijeenkomsten zijn een goed begin geweest bij het versterken van 
onderling vertrouwen.  
De wens is uitgesproken om dergelijke bijeenkomsten ook op te zetten voor andere koepelorganisaties. 
Nadat de uitslagen uit de enquête verder zijn geanalyseerd zal er een evaluatie plaatsvinden met RB/NOB. 
Daarbij zal onder andere gekeken worden naar een verdere spin-off van de opbrengsten van de 
bijeenkomsten (hoe bereiken we leden van RB en NOB en  medewerkers van de Belastingdienst die niet 
hebben deelgenomen) en hoe er eventueel vervolg gegeven kan worden aan de bijeenkomsten.  

7. Onderbreking 
- 
 
8. Door deelnemers ingebracht 
Behandeling van door de zes aangesloten partners tevoren ingebrachte punten en eventuele ‘nabranders’, 
ook onder ad 4.  
 

a. Samenloop beconuitstel en aanvragen toeslagen (RB). 
De vertegenwoordiger van het RB leidt in. Het gaat om de samenloop van het beconuitstel en de uiterste 
datum indienen van de aanvraag (zorg-)toeslagen. De fiscaal dienstverlener die verleend beconuitstel heeft 
voor de aangifte IB 2023 kan voor zijn belastingplichtige na 1 september 2024 de zorgtoeslag aanvragen. 
De aanvraag zorgtoeslag kan dan namelijk tot 1 mei 2025 (einde beconuitstel). Echter als de 
Belastingdienst geen aangiftebiljet uitreikt dan wordt het verzoek beconuitstel niet verleend, maar op een 
soort parkeerplaats geplaatst. En als de fiscaal dienstverlener de aangifte IB 2023 na 1 september 2024 
indient dan kan de fiscaal dienstverlener namens de belastingplichtige geen (zorg)toeslag meer aanvragen. 
De oplossingen die intermediairs nu gebruiken, zoals het vroeg verzoeken om uitreiken aangiftebiljet, zijn 
omslachtig en mogelijk niet nodig. Inmiddels is in Kamerstukken vermeld dat de termijn van 1.9 wordt 
verlengd tot 1.1. Maar ook dat is niet voldoende voor de periode van het aanvullende uitstel (namelijk tot 
1.5).  
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In een eerste reflectie herkennen alle gespreksdeelnemers het item. Het probleem wordt ook veroorzaakt 
doordat FD- kantoren voor gehele klantenbestand uitstel aanvragen. Voor het verder brengen is een extra 
uitdaging dat de Belastingdienst en de Dienst Toeslagen betrokken zijn. Daarnaast spelen er elementen uit 
het primaire proces én formeel recht. De Belastingdienst wijst tevens op het Bericht over wijziging in 
aanvraag beconuitstelregeling op FFD over specifiek het aanvragen van uitstel voor klanten waaraan geen 
aangiftebiljet is uitgereikt. Geopperd wordt dat een bredere brainstorm een goed startpunt zou zijn. De 
coördinator CVU (Centrale Verwerking Uitstel) legt eerst contact met de vertegenwoordiger van het RB om 
één op één de problematiek en wensen te verhelderen. Mogelijk nieuw plenair contactmoment: de 
werkgroep Digicom van 31 januari 2025.  
 

b. Bezwaarschriftenstroom verlaging belastingrente VPB (NOAB). 
Aanleiding is het recente oordeel van Rechtbank Noord-Nederland dat de hoge belastingrente voor de 
vennootschapsbelasting moet worden verlaagd naar 4%. Adviseurs gaan nu voor hun klanten massaal 
bezwaar maken tegen de tot op heden gehanteerde hoogte van de belastingrente. Ook voor aanslagen 
inkomstenbelasting. Dit leidt tot een nieuwe grote stroom bezwaarschriften die de Belastingdienst moet 
verwerken. Het is ook nieuw additioneel werk voor intermediairs. Kunnen hier vanwege het wederzijdse 
belang procesafspraken over worden gemaakt? Het betreft bezwaren tegen zowel de VA als de DA.  
 
Toelichting door adviseur GO, tevens lid van keten VPB en op verzoek van MinFin. Hij beperkt zich tot de 
bewaren tegen de belastingrente VPB. Daarbij is helder dat de Belastingdienst zelf niet gaat over de 
hoogte van de belastingrente.  
 
MinFin wil graag optrekken met belangrijke stakeholders. MinFin verkent op dit moment de mogelijkheden 
van een massaal bezwaarproces. De vraag is wat de partners Beconoverleg daar, vandaag in eerste 
termijn, van vinden en welke gedachten daarbij ontstaan.  
 
De koepel- en beroepsorganisaties juichen een massaal bezwaarproces inzake beschikkingen 
belastingrente VPB toe. De partners ondersteunen dan ook de huidige verkenning door MinFin. Er zijn 
tijdens de korte inventarisatie wat kleinere additionele aandachtspunten genoemd. Genoemd zijn 
bijvoorbeeld de relatie van de termijnen met bestaande jurisprudentie en synchronisatie van bezwaren en 
verminderingsverzoeken. Daarnaast moet het (handelings-)perspectief helder en de regeling betrouwbaar 
zijn, omdat steeds vaker intermediairs – ook door onafhankelijke deskundigen geadviseerd- geneigd zijn 
via het middel bewaar rechten van hun cliënten veilig te stellen.  De inleider neemt de aandachtspunten 
mee richting keten en MinFin. Een verdere uitwerking wordt via de inleider voor nadere beoordeling op enig 
moment en in enige vorm direct aan de partners voorgelegd. Hij krijgt daarvoor de e-mailadressen 
(vergadering akkoord).  
 
Zie voorts het bericht op FFD: https://ffd.pleio.nl/news/view/8b18e1ba-a0bf-4593-8d85-
9126c9ef2786/verzoek-indienen-om-herziening-van-belastingrente-in-va-vpb 
 
Een (procesmatige) terugkoppeling in het Beconoverleg van maart 2025 ligt voor de hand.   
 

c. Uiterste datum aanvragen / wijzigen VA bij aanvullend beconuitstel (NOB). 
Onderwerp na sluitingstijd ingebracht door de vertegenwoordiger van NOB. Het betreft een signaal met 
bredere werking dan slechts voor leden NOB.  
In beginsel is het zo dat een verzoek om een (nadere) voorlopige aanslag kan worden ingediend uiterlijk tot 
de uitsteldatum. Zie ook de vermelding op www.belastingdienst.nl . Voor de inkomstenbelasting is het 
echter zo dat de 'poort' voor het technisch kunnen indienen van dergelijk verzoek sluit bij einde beconuitstel 
(30 april) en geen rekening wordt gehouden met de periode van het verleend aanvullend uitstel. Voor het 
aangiftejaar 2022 is de poort bijvoorbeeld per 1 mei 2024 gesloten. Bij FD’s lagen op dat moment nog vele 
aangiften inkomstenbelasting 2022 met aanvullend uitstel, om diverse redenen. Het is voor die cliënten na 
1 mei 2024 niet meer mogelijk om een verzoek om een (nadere) voorlopige aanslag via hun software in te 
dienen om 7,5% belastingrente te voorkomen. Voor de vennootschapsbelasting blijft de ‘poort’ overigens 
wel (langer) open. 
Er is eerder over het aangiftejaar 2021 contact geweest (met de inspecteur) en dat heeft niet tot een 
bevredigende oplossing geleid.  
Gelet op het tijdstip van inbreng is het onderwerp geadresseerd via dit verslag. Onderzoek door 
Belastingdienst (CAP) volgt. Agenderen in de werkgroep Digicom van 31 januari 2025 ligt voor de hand.   
 

d. Berekening terug te betalen bedrag bij betalingspauze corona (NBA) 
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Aanleiding is een recente LI-post. over de berekening van het terugbetalingsbedrag bij een adempauze 
invordering coronasteun (casus). Het totaal (over de gehele periode) terug te betalen bedrag varieert in de 
verschillende voorbeelden. De vragen zijn of de berekening juist is en of de Belastingdienst voldoende over 
de gevolgen van ene betaalpauze communiceert. De vraag van NBA is na sluitingsdatum binnengekomen, 
maar in tussentijds door de Belastingdienst, keten invordering, onderzocht en van commentaar voorzien. 
Die reactie en een verwijzing naar informatie op de website van de Belastingdienst wordt separaat 
nagestuurd. Als eerste naar indiener NBA. 

 
e. Interviewkandidaten gevraagd (Belastingdienst) 

Aankondiging Van een vraag van Belastingdienst Klantinteractie & Services (KI&S). Belastingdienst wil 
graag inzicht en ervaring van fiscaaldienstverleners ophalen over twee vraagstukken: 

- onderzoek naar de mogelijkheden om op korte termijn inzage te bieden in fiscale dossiers via 
bestaande middelen (uitvoering amendement-Omtzigt); 

- in concept uitgewerkt online inzage van burgers in stukken rondom bezwaar en correctie IH. 
De vraag wordt per mail bevestigd en toegelicht. De koepel- en beroepsorganisaties kijken er met positieve 
interesse naar.  

 
f. Periodieke tijdelijk opheffen prioriteit Helpdesk Intermediairs (Belastingdienst).  

Korte mededeling door Belastingdienst. Voornoemde maatregel is eerder in 2023 voorbereid en 
geëvalueerd (begin 2024) in dit Beconoverleg. In 2025 volgt de HI hetzelfde patroon als in 2024. De data 
zijn vastgesteld en worden per keer aangekondigd via Forum FD’s.   
 

g. Postbussen en aangetekende post (NOB)  
De NOB meldt een signaal ten aanzien van aangetekende post en postbussen / ontvangst Belastingdienst. 
Afgesproken wordt dat NOB het signaal per mail nastuurt. Eerder vanuit dit overleg is een vergelijkbare 
situatie besproken. Dat heeft geleid tot een verduidelijking vanuit de samenwerking Meerjarenplan FD. 
Forum FD’s geeft de bedoelde informatie weer, onder tabblad Contact, ‘fysieke poststroom’. NOB gebruikt 
deze informatie bij de analyse. Op dit moment speelt er meer ten aanzien van fysieke post, onder meer 
naar aanleiding van een eerder signaal in het overleg Meerjarenplan FD. Afhankelijk van de terugkoppeling 
van NOB gaat de Belastingdienst na of deze verschillende signalen tegelijk kunnen worden opgepakt.  

 
h. Brief einde VA bij ondernemer die 67+ jaar wordt? (SRA) 

De SRA brengt een casus in (met bredere betekenis). Het betreft een brief aan een ondernemer, die 
jaarlijks automatisch een VA krijgt vanwege winst uit onderneming. De Belastingdienst meldt in de brief dat 
de automatische VA nu stopt. De ondernemer bereikt de AOW-leeftijd, maar onderneemt wel gewoon door.  
De vraag is wat voor de Belastingdienst de reden is om een dergelijke brief te sturen. Betreft het een 
standaardproces en aldus standaardbrief? Het onderwerp is ter plaatste (bij de sluiting) ingebracht. 
Afgesproken wordt dat het item wordt opgenomen in de rubriek ‘door deelnemers ingebracht’ (vastgelegd). 
De SRA  licht de casus separaat via e-mail toe met een voorbeeld enz. De Belastingdienst (vermoedelijk 
keten IH en CAP) pakt het vervolgens op voor nader onderzoek.  
 

i. Mediaberichten schijnzelfstandigheid Belastingdienst (SRA).  
De vergadering vraagt naar de juistheid van berichten in de media over de inhuur van zzp’ers bij UHT 
(mogelijke schijnzelfstandigen) en de gevolgtrekkingen door de Dienst Toeslagen. De situatie c.q. de 
berichten dragen volgens de externe partners niet bij aan de positie van de Belastingdienst als handhaver 
per 1-1-2025. De Belastingdienst (directeur MKB, voorzitter) kan de situatie van UHT verder niet toelichten 
of namens de Dienst Toeslagen spreken. Dat deze berichtgeving de handhaving door de Belastingdienst 
ingewikkelder maakt, is evident. Inmiddels buigen de betrokken bewindspersonen zich erover. De 
voorzitter hecht eraan op te merken dat de Belastingdienst zelf alle contracten waar sprake zou kunnen zijn 
van schijnzelfstandigheid heeft beëindigd. Een groot deel van de betrokken zzp’ers heeft ervoor gekozen in 
dienstbetrekking te gaan werken.  

 
j. Intrekken KOR en EU KOR via digid of eherkenning (NOAB). 

Item ter plaatste genoemd door de vertegenwoordiger van de NOAB. Het via een standaardformulier 
intrekken of wijzigingen van de aanvraag KOR en EU KOR kan niet meer; sinds 2024 kan dat uitsluitend 
nog via e-Herkenning en DigiD. NOAB geeft aan dat daardoor de intermediair een deel van de klanten nu 
onvoldoende kan ondersteunen. Het betreft vooral klanten die traditioneel geheel ontzorgd door de 
intermediair en niet kunnen of willen inloggen met DigiD en geen e-Herkenning hebben of willen. Het item 
als ook het voorgeschreven gebruik van e-Herkenning is vaker aan de orde geweest, meestal in de 
werkgroep Digicom. Het is dan ook maar de vraag of de Belastingdienst in een alternatief kan voorzien. De 
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vertegenwoordiger zet het item meer uitgewerkt nog eens op mail. De Belastingdienst neemt het 
vervolgens in onderzoek. Als volgend plenair contactmoment ligt de werkgroep Digicom van 31 januari 
2025 voor de hand.  

 
k. VA en ingehouden loonheffing (SRA). 

De vraag lijkt op een eerder behandeld item inzake invullen voorheffingen te behoeve van de VA. Mogelijk 
gaat het om een onderdeel dat moet voorkomen dat er misbruik plaatsvindt (hoge LH invullen met dus een 
hoge teruggaaf en later niet kunnen terug betalen). De vertegenwoordiger Belastingdienst CAP neemt 
contact op met de vertegenwoordiger van SRA om te vraag te verhelderen en een eventueel vervolg te 
bepalen.  
 
10. Vaste elementen 
 

a. Verslag van de vorige keer 
Annotatie. Het conceptverslag 0.9 van de vorige bijeenkomst is op 14 oktober 2024 door de secretaris 
toegestuurd. Het RB adviseert de Belastingdienst een passage bij onderwerp box 3 te herzien (te 
nuanceren). De Belastingdienst voegt paginanummers toe. Het verslag wordt overigens vastgesteld. De 
secretaris promoveert met inachtneming  van de gemaakte opmerkingen, het verslag vervolgens naar een 
1.0 definitief. Die versie 1.0 kan vervolgens door alle betrokken breed worden gedeeld.  
 

b. Actiepuntenlijst. 
De secretaris neemt de actiepuntenlijst door. Er resteren 3 actiepunten.  De actiepuntenlijst wordt voorts 
geactualiseerd.   
 

c. Werkgroep Digicom 
Door de voorzitter van de werkgroep Digicom. De werkgroep DigiCom is op 8 november bijeen geweest. 
Het verslag van deze bijeenkomst is op 14 november jl. gedeeld met de vertegenwoordigers. 
 
Naast een reguliere update over het programma Meerjarenplan FD en Intermediairdagen zijn in dit overleg 
de volgende onderwerpen aan bod gekomen: 

- Vergaderdata Beconverleg en werkgroep Digicom 2025 
- Modernisering beconregeling – stand van zaken 
- Ontwikkelingen voorziening digitaal bezwaar 
- Stand van zaken rechtsherstel box 3 
- Het delen van relevante resultaten Steekproef Ondernemingen 2019 
- Ontwikkelingen innen en betalen coronaschulden 

 
Op vrijdag 31 januari vindt het eerste overleg van de werkgroep DigiCom in 2025 plaats. 
 

d. Actuele kalender 
De voorzitter attendeert tot besluit op een aantal opvallende data in de komende tijd: 

- 16-18 december Intermediairdagen online (inschrijvingen kan nog tot aan het begin van dag 3 
op 18 december) 

- 31 januari 2025 werkgroep Digicom 
- 7 maart 2025 regulier Beconoverleg 

 
Ten aanzien van de extra ruimte voor de externe partners wordt afgesproken dat de Belastingdienst zoals 
tot op heden, gewoon reserveert. Bij de vooraankondiging worden de partners gevraagd expliciet aan te 
geven daarvan gebruik te maken. Zonder die bevestiging annuleert de Belastingdienst de bedoelde ruimte.   
 
10. Sluiting  
Door de voorzitter. Hij dankt de deelnemers voor de inbreng. De voorzitter staat ten slotte stil bij het vertrek 
van een van de vaste vertegenwoordigers, in dit geval van NBA. In de afgelopen pakweg 5 jaar is zij nauw 
betrokken geweest bij bijvoorbeeld de schuldenproblematiek en de rol van de intermediair en de 
communicatie door de Belastingdienst daarbij, implementatie uitbetaling derden en het uitrollen van de 
coronasteun en alles wat daarmee te maken had. Ze heeft daarnaast namens alle koepels een actieve 
bijdrage geleverd bij de ontwikkeling van de derdenverklaring in de Tijdelijke Tegemoetkoming 
Blokaansluitingen, of te wel de TTB-derdenverklaring. Daarvoor is de Belastingdienst haar (en de NBA) 
zeer erkentelijk. De vergadering eindigt in een welverdiend applaus.  


